

REPUBLIC OF CAMEROON
Peace – Work – Fatherland

NORTH WEST REGION

DONGA MANTUNG DIVISION

NKAMBE COUNCIL
INTERNAL
TENDERS BOARD



REPUBLIQUE DU CAMEROUN
Paix – Travail – Patrie

REGION DU NORD OUEST

DEPARTMENT DE DONGA
MANTUNG

COMMUNE DE NKAMBE

COMMISSION INTERNE DE
PASSATION DES MARCHES DE
LA COMMUNE DE NKAMBE

TENDER FILE
PROJECT OWNER:

THE MAYOR OF NKAMBE COUNCIL

CONTRACTING AUTHORITY:

THE MAYOR OF NKAMBE COUNCIL

TENDER BOARD:

NKAMBE COUNCIL INTERNAL TENDERS BOARD(NKCITB)

**REQUEST FOR QUOTATION No.003/RQ/NWR/DMD/NK.C/NK.CITB/ 2026 OF
20/01/2026 FOR THE SUPPLY OF MINI BASIC EQUIPMENT FOR ROAD MAINTENANCE, IN
NKAMBE COUNCIL AREA, DONGA-MANTUNG DIVISION, NORTH WEST REGION**

**FINANCING: MINDDEVEL PUBLIC INVESTMENT BUDGET (PIB) – 2026
INPUTATION N° 60 27 291 32000005 524519
RECORD N°**

2026 FISCAL YEAR

TABLE OF CONTENTS

Document No. 1:	Tender notice
Document No. 2:	General Regulations of the request for quotation
Document No. 3:	Special Regulations of the request for quotation
Document No.4:	Special Administrative Conditions
Document No. 5:	Special Technical Conditions
Document No. 6:	Schedule of unit prices
Document No. 7:	Bill of quantities and estimates
Document No. 8:	The sub-detail of prices
Document No. 9:	Model contract
Document No. 10:	Model documents to be used by bidders
Document No. 11:	Justifications of preliminary studies
Document No. 12:	List of banking establishments and financial bodies authorised to issue bonds for public contracts
Document No. 13:	WORKING PLANS

REPUBLIC OF CAMEROON
Peace – Work – Fatherland

NORTH WEST REGION

DONGA MANTUNG DIVISION

NKAMBE COUNCIL

NKAMBE COUNCIL
INTERNAL
TENDERS BOARD



REPUBLIQUE DU CAMEROUN
Paix – Travail – Patrie

REGION DU NORD OUEST

DEPARTMENT DE DONGA
MANTUNG

COMMUNE DE NKAMBE

COMMISSION INTERNE DE
PASSATION DES MARCHES DE
LA COMMUNE DE NKAMBE

NOTICE OF REQUEST FOR QUOTATION

REQUEST FOR QUOTATION No.003/RQ/NWR/DMD/NK.C/NK.CITB/ 2026 OF 20/01/2026 FOR THE SUPPLY OF MINI BASIC EQUIPMENT FOR ROAD MAINTENANCE, IN NKAMBE COUNCIL AREA, DONGA-MANTUNG DIVISION, NORTH WEST REGION

- 1) **SUBJECT OF THE REQUEST FOR QUOTATION:** Within the framework of the execution of the 2026 state budget, the Mayor NKAMBE Council hereby launches a request for quotation for THE SUPPLY OF MINI BASIC EQUIPMENT FOR ROAD MAINTENANCE IN NKAMBE, DONGA-MANTUNG DIVISION
- 2) **NATURE OF SERVICE:** Work to be done consists of THE SUPPLY OF MINI BASIC EQUIPMENT FOR ROAD MAINTENANCE IN NKAMBE, DONGA-MANTUNG DIVISION.
- 3) **DURATION OF EXECUTION:** The maximum deadline for the execution provided for by the Contracting Authority shall be **two months (60 calendar days)** with effect from date of notification of the Service Order to start work.
- 4) **Lots and Estimated cost:** The works are in one (01) lot as in tabled below

PROJECT TITLE	PROJECT COST	BID BON	COST OF TENDER FILE
SUPPLY OF MINI BASIC EQUIPMENT FOR ROAD MAINTENANCE	16,000,000	320,000	32,000

- 5) **Participation and origin:** Participation in this request for quotation is opened to competent enterprises not suspended from public procurement works for the past financial years and that are in compliance with laws in force.

6) FINANCING: The said works shall be financed as per the programmed budget of MINDDEVEL
PUBLIC INVESTMENT BUDGET (PIB) – 2026 BUDGET HEAD: as per the table below

S/N	SUBJECT	RECORD N°	INPUTATION N°
1	SUPPLY OF MINI BASIC EQUIPMENT FOR ROAD MAINTENANCE		60 27 291 32000005 524519

7) CONSULTATION OF TENDER FILE:

In compliance with circular N 000001/CL/PR/MINMAP/CAB of 15 January 2021 relating to the issuance of tender files purchase receipts and making of these tender files available to the potential bidders. The tender file shall be consulted immediately after publication of this request for quotation from the Services of the Contracting Authority (Service in charge of the award of contracts), website of COLEPS and ARMP during working hours.

8) ACQUISITION OF TENDER FILE: The tender file can be obtained at the Nkambe council (service of SIGAMP) upon a payment of a non refundable fee of 32,000 FRS at the Nkambe Municipal treasury.

9) BID BOAND

Each bidder must include in his administrative documents, a bid bond issued by a first-rate banking establishment approved by the Ministry in charge of finance and validated by CDEC - the list of which is found in document No. 12 of the Tender File, in the amount as in the table below, and valid for thirty (30) days beyond the deadline of validity of bids.

Each bidder shall include in his bid a bid bond for each of the lots from a banking institution approved by the minister of finance as the table below

S/N		Bid bond	Tender fee
1	SUPPLY OF MINI BASIC EQUIPMENT FOR ROAD MAINTENANCE	320,000	32,000

10) SUBMISSION OF BIDS:

Each bid drafted either in English or French in seven (07) copies that is the original and six (06) copies marked as such in accordance with the prescriptions of the consultation file and with an electronic version included should be submitted against a receipt at the NKAMBE COUNCIL not later than **18/02/2026 at 10:00A.M** local time and should carry the inscription:

11) REQUEST FOR QUOTATION No.003/RQ/NWR/DMD/NK.C/NK.CITB/2026 OF 20/01/2026 FOR THE SUPPLY OF MINI BASIC EQUIPMENT FOR ROAD MAINTENANCE, IN NKAMBE COUNCIL AREA, DONGA-MANTUNG DIVISION, NORTH WEST REGION
ADMISSIBILITY OF BIDS: Under risk of being rejected, only originals or true copies certified by the issuing service or administrative authorities (Senior Divisional Officers, Divisional Officers) must imperatively be produced in accordance with the Special Regulations of the request for quotation. They must obligatorily be not older than three (3) months as at the date of submission of bids or established before the signature of the tender notice. Any bid not in compliance with the prescriptions of the Tender File shall be declared inadmissible. This refers especially to the absence of a bid bond issued by a first-rate bank approved by the Minister in charge of Finance or its non conformity

12) OPENING OF BIDS: The opening and evaluation of the bids shall be done in one phase on **18/02/2026 at 11A.M** in the Conference Hall of NKAMBE COUNCIL Internal Tenders Board. Only bidders may attend or they may be duly represented by a person of their choice, who has full knowledge of the file and mandated in that capacity.
The bids will be evaluated exclusively of value added tax (VAT) and all taxes inclusive (ATI) and accompanied by a signed submission letter.

13) Evaluation criteria

The bids shall be evaluated according to the main criteria as follows:

A. Eliminary criteria

- Absence of a document in the administrative file and not submitted within 48hrs on request;
- Bids submitted after the deadline for submission;
- Deadline of execution more than the prescribed;
- False declaration or falsified documents;
- External envelope bearing identification marks of the Bidder;
- -Absence of, or insufficient bid bond or non compliance Bid bond
- Omission of a quantified task on the bill of quantities and cost estimates
- Enterprise suspended from public procurement
- Failure to obtain at least 75% in the evaluation of the technical proposal.
- Absence of A FIELD REPORT SINED BY THE SERVICE PROVIDER IN HIS HONOUR CLEARLY INDICATING DUE DELIGENCE AND SUFFICIENT UNDERSTANDING OF THE LOCAL SECURITY CONTEXT

Essential criteria

- 1- General presentation of the tender bids;
- 2- Financial capacity;
- 3- References of the company in similar domain;
- 4- Quality of the personnel;
- 5- Technical organization of the works;
- 6- Attestation and report of site visit;
- 7- Logistics;
- 8- Special Technical Clauses initialed in all the pages and signed on the last page;
- 9- Special Administrative Clauses completed and initialed in all the pages and signed on the last page.

14) Award: This evaluation shall be done using the binary method of either (YES) or (NO) with an acceptable minimum technical score of at least 75% of the essential criteria taken in account. The contract will be awarded to the bidder who would have proposed the offer with the lowest amount, in conformity with the regulations of the Tender Documents and having satisfied a 100% score of the eliminary criteria and at least 75% score in the essential criteria.

15) DURATION OF TENDER VALIDITY: Bidders shall remain committed to their offers for a period of ninety (90) days from the last date of submission of tenders, that is, the tenders shall be valid for 90 (ninety) days with effect from their submission deadline.

16) FURTHER INFORMATION: Additional (supplementary) technical information may be obtained during working hours from the service for the award of contracts at Mayor's office

17) AMENDMENT TO THE REQUEST FOR QUOTATION: The Contracting Authority reserves the right, if need be, to subsequently amend this request for quotation in conformity with the public contract code.

COUNCIL

NKAMBE, the.....
THE MAYOR OF NKAMBE



Nfor Musa Shery
LORD MAYOR NKAMBE COUNCIL

Copies:

- MINCAF
- ARMP
- DD MINDDEVEL
- NK.CITB
- File/chrono
- Notice Boards

REPUBLIC OF CAMEROON

Peace – Work – Fatherland

NORTH WEST REGION

DONGA MANTUNG DIVISION

NKAMBE COUNCIL

NKAMBE COUNCIL INTERNAL

TENDERS BOARD



REPUBLIQUE DU CAMEROUN

Paix – Travail – Patrie

REGION DU NORD OUEST

DEPARTEMENT DE DONGA
MANTUNG

COMMUNE DE NKAMBE

COMMISSION INTERNE DE
PASSASSION DES MARCHES DE
LA COMMUNE DE NKAMBE

DEMANDE DE DEVIS No.003/RQ/NWR/DMD/NK.C/NK.CITB/ 2026 DU 20/01/2026 POUR LA FOURNITURE DE MINI EQUIPEMENTS DE BASE POUR L'ENTRETIEN DES ROUTES, DANS LA ZONE DE LA COMMUNE DE NKAMBE, DEPARTEMENT DU DONGA-MANTUNG, REGION DU NORD-OUEST

- OBJET DE LA DEMANDE DE DEVIS :** Dans le cadre de l'exécution du budget de l'État 2026, le Maire de la Commune de Nkambe lance par la présente une demande de devis pour **LA FOURNITURE DE MINI EQUIPEMENTS DE BASE POUR L'ENTRETIEN DES ROUTES DANS LA COMMUNE DE NKAMBE, DEPARTEMENT DU DONGA-MANTUNG.**
- NATURE DE LA PRESTATION:** Les travaux à réaliser consistent en **LE SOUTIEN SOUS FORME D'EQUIPEMENTS AGRICOLES AUX AGRICULTEURS DE NKAMBE, DEPARTEMENT DU DONGA-MANTUNG.**
- DELAI D'EXECUTION :** Le délai maximum d'exécution prévu par le Maître d'Ouvrage est de deux mois (60 jours calendaires) à compter de la date de notification de l'Ordre de Service de démarrage des travaux.
- Lots et Coût estimatif :** Les travaux sont répartis en un (01) lot comme indiqué dans le tableau ci-dessous :

INTITULE DU PROJET	COÛT DU PROJET	CAUTION DE SOUMISSION	FRAIS DU DOSSIER D'APPEL D'OFFRES
FOURNITURE DE MINI EQUIPEMENTS DE BASE POUR L'ENTRETIEN DES ROUTES	16 000 000 FCFA	320 000 FCFA	32 000 FCFA

- Participation et origine :** La participation à la présente demande de devis est ouverte aux entreprises compétentes, non suspendues des marchés publics au cours des derniers exercices financiers, et en règle avec la législation en vigueur.
- FINANCEMENT :** Les dits travaux seront financés selon la programmation budgétaire du **BUDGET D'INVESTISSEMENT PUBLIC (BIP) DU MINDEVEL – BUDGET 2026 – RUBRIQUE BUDGÉTAIRE :** selon le tableau ci-dessous :

N°	OBJET	N° D'ENREGISTREMENT	N° D'IMPUTATION
1	FOURNITURE DE MINI EQUIPEMENTS DE BASE POUR L'ENTRETIEN DES ROUTES		60 27 291 32000005 524519

- CONSULTATION DU DOSSIER D'APPEL D'OFFRES :**

Conformément à la circulaire N°000001/CL/PR/MINMAP/CAB du 15 janvier 2021 relative à la délivrance des reçus d'achat des dossiers d'appel d'offres et à la mise à disposition desdits dossiers aux soumissionnaires

potentiels, le dossier de consultation pourra être consulté immédiatement après la publication de la présente demande de devis aux Services du Maître d'Ouvrage (Service chargé du passation des marchés), sur les sites web du COLEPS et de l'ARMP pendant les heures de service.

8. **ACQUISITION DU DOSSIER D'APPEL D'OFFRES :** Le dossier d'appel d'offres peut être retiré à la Commune de Nkambe (service du SIGAMP) contre paiement des frais non remboursables de **32 000 FCFA** à la Trésorerie Municipale de Nkambe.

9. **CAUTION DE SOUMISSION (CAUTION DE PROPOSITION) :**

Chaque soumissionnaire doit joindre à ses documents administratifs, une caution de soumission émise par un établissement bancaire de premier ordre agréé par le Ministère chargé des finances - dont la liste figure dans le document N°12 du Dossier d'Appel d'Offres et validée par la CDEC, d'un montant comme indiqué dans le tableau ci-dessous, et valable trente (30) jours au-delà de la date limite de validité des offres. Chaque soumissionnaire doit inclure dans son offre une caution de soumission pour chacun des lots, provenant d'une institution bancaire agréée par le ministre des finances, comme indiqué dans le tableau ci-dessous :

N°	INTITULE	CAUTION DE SOUMISSION	FRAIS DU DOSSIER
1	FOURNITURE DE MINI EQUIPEMENTS DE BASE POUR L'ENTRETIEN DES ROUTES	320 000 FCFA	32 000 FCFA

10. **DEPOT DES OFFRES :**

Chaque offre, rédigée en anglais ou en français en sept (07) exemplaires c-a-d (un original et six (06) copies marqués comme tels) conformément aux prescriptions du dossier de consultation et incluant une version électronique, devra être déposée contre récépissé à la **COMMUNE DE NKAMBE** au plus tard le **18/02/2026 à 10h00, heure locale**, et devra porter la mention :

"DEMANDE DE DEVIS No.003/RQ/NWR/DMD/NK.C/NK.CITB/ 2026 DU 20/01/2026 POUR LA FOURNITURE DE MINI EQUIPEMENTS DE BASE POUR L'ENTRETIEN DES ROUTES, DANS LA ZONE DE LA COMMUNE DE NKAMBE, DEPARTEMENT DU DONGA-MANTUNG, REGION DU NORD-OUEST"

11. **ADMISSIBILITE DES OFFRES :** Sous peine de rejet, seuls les originaux ou copies certifiées conformes par le service émetteur ou par les autorités administratives (Préfets, Sous-Préfets) doivent impérativement être produits conformément au Règlement Particulier de la demande de devis. Ils doivent obligatoirement dater de moins de trois (3) mois à la date de dépôt des offres ou être établis avant la signature de l'avis d'appel d'offres. Toute offre non conforme aux prescriptions du Dossier d'Appel d'Offres sera déclarée irrecevable. Est notamment visée l'absence d'une caution de soumission émise par une banque de premier ordre agréée par le Ministre chargé des Finances ou sa non-conformité.

12. **OUVERTURE DES PLIS :** L'ouverture et l'évaluation des offres se feront en une phase

le **18/02/2026 à 11h00** dans la Salle de Conférence de la **Commission des passation de Marchés Internes de la Commune de Nkambe**. Seuls les soumissionnaires ou leurs mandataires dûment habilités, ayant une parfaite connaissance du dossier, pourront y assister.

Les offres seront évaluées hors taxe sur la valeur ajoutée (TVA) et toutes taxes comprises (TTC) et accompagnées d'une lettre de soumission signée.

13. **CRITERES D'EVALUATION :**

Les offres seront évaluées selon les critères principaux suivants :

- **A. Critères éliminatoires**

- Absence ou non-conformité d'une pièce administrative et non soumise en 48hrs a la demande ;
- Un dépôt après la date limite
- Délai d'exécution supérieur à celui prescrit (supérieur à trois mois) ;
- Fausses déclarations ou pièces falsifiées ;
- L'enveloppe avec les signes d'identification du soumissionnaire ;
- Absence ou insuffisance de la caution provisoire de soumission ou non conforme
- Omission d'un prix quantifié dans le devis
- Entreprise suspendus de la procurement public

- Non satisfaction d'au moins 75% des critères d'expériences requis.
- L'ABSENCE D'UN RAPPORT SPECIAL DE TERRAIN SINGNE PAR LE CO-CONTRACTANT A SON HONEUR INDIQUANT CLAIREMENT LES VERIFICATION NECESSAIRES ET UNE MAITRISE ADEQUATE DU CONTEXTE SECURITAIRE LOCAL

B. Critères essentiels

1. Présentation générale de l'offre ;
2. Capacité financière ;
3. Références de l'entreprise dans un domaine similaire ;
4. Qualité du personnel ;
5. Organisation technique des travaux ;
6. Attestation et rapport de visite de site ;
7. Logistique ;
8. Cahier des Clauses Techniques Particulières paraphé sur toutes les pages et signé en dernière page ;
9. Cahier des Clauses Administratives Particulières rempli, paraphé sur toutes les pages et signé en dernière page.
14. **ATTRIBUTION** : Cette évaluation se fera selon la méthode binaire (OUI ou NON) avec un score technique minimum acceptable d'au moins 75% des critères essentiels pris en compte. Le marché sera attribué au soumissionnaire ayant proposé l'offre au montant le plus bas, conforme aux règlements du Dossier d'Appel d'Offres, et ayant satisfait à 100% des critères éliminatoires et à au moins 75% des critères essentiels.
15. **DELAI DE VALIDITE DES OFFRES** : Les soumissionnaires resteront engagés par leurs offres pendant une période de quatre-vingt-dix (90) jours à compter de la dernière date de dépôt des offres, c'est-à-dire que les offres seront valables 90 (quatre-vingt-dix) jours à compter de leur date limite de soumission.
16. **RENSEIGNEMENTS COMPLEMENTAIRES** : Des renseignements techniques complémentaires peuvent être obtenus pendant les heures de service auprès du service chargé du passation des marchés au Cabinet du Maire.
17. **MODIFICATION DE LA DEMANDE DE DEVIS**: Le Maître d'Ouvrage se réserve le droit, si nécessaire, de modifier ultérieurement la présente demande de devis conformément au code des marchés publics.

Copies :

- MINMAP ;
- ARMP;
- DD MINDDEVEL
- NK.CITB
- Chrono
- Affichage.
- MINCAF

NKAMBE, Le 20 JAN 2026
LE MAIRE DE LA COMMUNE DE NKAMBE
(AUTHORITE CONTRACTANTE)



Nfor Musa Sheng
LORD MAYOR NKAMBE COUNCIL